
 

VZO - OS STAVBA  ČR, LB MINERALS, a.s 
Pracoviště - vedení, provoz, servis, sklady, prodej, expedice, těžba, laboratoře, 

Kaznějov,  Horní Bříza  a Kyšice 
e-mail: karel.hnilicka@cz.lasselsberger.com, fax:373 332 501, tel:378 074 242,  mob.602 268 214, 

 adresa : Horní Bříza 431, 330 12, IČO -16736583 ,www.zolbminerals.cz 
 

Zápis z jednání VZO OS STAVBA ČR,                              
LB Minerals a.s. ze dne  14.9.2023 

 
Přítomni: Hnilička, Toncar, Polcar, Hejtmánek, Zelenka, Bílek, Kožíšek 
Host: ředitel VJ Plzeňsko Ing. Kamil Hrubý  
 
Proběhla volba zapisovatele a ověřovatele dokumentů: 
      Přítomní navrhli a zvolili všemi hlasy přítomných jako zapisovatele pana Karla Hniličku. 
Přítomní navrhli a zvolili všemi hlasy přítomných jako ověřovatele zápisu pana Miroslava 
Zelenku 
 

 1.Ředitel VJ Plzeňsko Ing. Kamil Hrubý seznámil přítomné: 
-s výrobou, prodejem, finanční situací a plněním plánu VJ Plzeňsko za období 1. až 8.  roku 2023.  
- k dnešnímu dni je pokles výroby a prodeje v závodě Kaznějov ve ztrátě cca 20 %. V závodě Horní 
Bříze pak je pokles cca 17 %.  
-dle poznatků získaných od našich odběratelů je již v dnešní době více než jasné, že propad ve 
čtvrtém čtvrtletí bude výrazně větší . 
- jak všichni víme, jediná možná reakce zaměstnavatele na tuto situaci a to pro zachování plné 
zaměstnanosti jsou již řazené odstávky.  Odstávky v závodě Kaznějov pro měsíc říjen jsou prozatím 
předloženy v rozsahu 8 x 24 hodin a v závodě Horní Bříza pak 4 x 24hodin. Lze očekávat, že v dalším 
období, tedy měsících listopad a prosinec dojde k ještě k dalšímu nárůstu odstávek. Minimálně v 
prvním čtvrtletí roku 2024 tomu nebude pravděpodobně bohužel jinak.  
 
- na jednání mezi ředitelem a předsedou naší odborové organizace s ohledem na navýšení dnů v 
plánovaných odstávkách vyplývající z nastalé situace byl předložen a odsouhlasen další bod , tedy 
bod č. 5 k možnosti v čerpání v době nařízené odstávky.   Nově tedy  při vzniku překážek v práci, 
kdy zaměstnavatel nemůže přidělovat určitým zaměstnancům práci z důvodu dočasného omezení 
odbytu jeho výrobků má zaměstnanec  tyto možnosti:                         
           1. Zaměstnanci, kteří mají starou dovolenou čerpají zbylou „starou“ dovolenou z roku 2022.  
           2. Čerpání dovolené z roku 2023.                                                                                                                               
           3. Čerpání – poskytnutí náhrady mzdy ve výši 60% průměrného výdělku.  
           4. Náhradní práce (po domluvě – povoluje ředitel VJ )  
           5. Zaměstnanec čerpá NV za předem odvedenou práci. 
 
- kroky právě vládnoucí vlády ohledně nárůstu cen energií je pro náš závod , ale celkově pro 
průmysl, ale i jiné výrobní odvětví v ČR naprosto zničující.  
- další hřebík do rakve pro ČR je, že Německá ekonomika pomalu, ale jistě pohasíná. Návaznost 
České ekonomiky na Německo je zásadní a může mít fatální důsledky.  
-pohyblivá složka – nejsou zatím žádné informace o případném snižování pohyblivé složky mzdy. 
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-opravy ve VJ Plzeňsko – dělají se jen nejnutnější opravy. Zařízení je bohužel ve stavu odpovídající 
jejího věku. Velká část zařízení je starší než 5O let, tedy s velkou energetickou zátěží.  
-k otázce zaměstnanosti tedy stavu zaměstnanců – vedení bude dělat vše pro to, aby do konce roku 
nebylo nutno přejít ke snižování stavů zaměstnanců. Bude to bráno jako poslední krok v celkovém 
řešení případné nastalé situace.  
-jako opravdu poslední možnost, a zde zdůrazňujeme jako opravdu poslední možnost, která by 
mohla být použita je přechod z nepřetržitého provozu do třísměnného provozu. 

 
1.Předseda seznámil přítomné , VZO projednal 
- předseda upozornil , že nastává čas pro předložení návrhů našich členů a začít přípravy na 
vyjednávání kolektivní smlouvy pro rok 2024. K tomuto tématu proběhla opravdu široká diskuse. 
Z ohledem na stávající situaci, byla předložena varianta použít jako předlohu ke kolektivnímu 
vyjednávání pro rok 2024 platnou KS roku 2023. VZO pověřil předsedu pana Hniličku o oslovení 
předsedů v rámci KOO ke stejnému kroku. Tento úkol předseda splnil ihned po konci dnešního 
jednání. 

-  na základě rozhodnutí členské schůze, tedy převodu části finančních prostředků naší odborové 
organizace z běžného účtu od České spořitelny na lépe úročené vklady do terminovaných účtů. Po 
dlouhém hledání, jednáních, desítkách osobních konzultací, na doporučení  OS STAVBA ČR a 
finančního poradce, byl ze strany VZO  a následně předsedy proveden v měsíci srpnu převod na 
terminovaný vklad Cyrrus Oportio u ČSOB  vklad ve výši 2.000.000,-Kč.  

Následně byl provede 11.9. 2023 vklad na terminovaný vklad do J&T Bank ve výši 2.000.000,-Kč 
(úroková sazba 6,2,%). Oba vklady jsou na období 12 měsíců. Dále se počítá se zrušením 
nevyhovujícího terminovaného vkladu u K.B. ve výši 500.000,-Kč a založením  nového vkladu ve 
výši 1.000.000,-Kč s novými podmínkami opět u Komerční Banky ( o výši úrokové sazby bude 
předseda teprve jednat).  

Dochází tak rozdělení našich finančních prostředků, tak jak bylo projednáno na členské schůzi naší 
odborové organizace. Tedy do více bankovních a finančních domů. Všechny, tedy jednotlivé vklady 
jsou právě díky tomuto rozdělení pojištěny do výše 100.000,-Euro, tedy cca do částky 2.400.000,-Kč 
na každý jednotlivý vklad.    

-jednání KOO  ze dne 13.9.2023 – K tomuto bude předložen společný zápis z jednání KOO se kterým 
budete seznámeni samostatně, tak tedy ve zkratce : 
-projednány záležitosti chodu a funkčnosti KOO 
- přítomný předsedové zhodnotili situaci ve výrobě, zaměstnanosti a prodeji v jednotlivých 
závodech v rámci LB Minerals, s.r.o. 
- byli předloženy a projednány informace k přípravě regionálních konferenci našeho odborového 
svazu a přípravě sjedu OS STAVBA ČR, který se uskuteční 9.-10.2.2024. Na svaz byla předány za 
jednotlivé odborové organizace Kandidátní listiny na další 5 leté období.  
 
Za naši odborovou organizaci a většinu odborových organizací spadajících pod KOO byl zaslán ten 
to návrh:  -předseda OS Zítko Pavel  

-místopředseda OS Augustin Stanislav  
-člen předsednictva OS Karel Hnilička  
-člen revizní komise OS Libor Hauzner  
-členové sněmu Eret Josef, Rauner Pavel, Tomášek Pavel, Lacko Péter a Louda Pavel 
-delegát IX. Sjedu OS Hnilička Karel, náhradník Bílek Bohumír. 



Součástí jednání KOO je samozřejmě i vystoupení nejvyššího vedení LB MINERALS, s.r.o., v dnešní 
době jimi jsou pánové Ing. Pavel Bárta a Ing. Jan Komiš. Jak již naznačujeme výše, i tento bod bude 
řešit zápis z jednání KOO, tak tedy opět jen  krátce z pohledu předsedy naší VZO: 
Myslím , že první věta Ing. Bárty ,, Mejdan v Evropě skončil a teď je za něj potřeba zaplatit“ , mluví 
za vše, tedy alespoň pro ty co to chtějí pochopit. Poté zhodnotil situaci v naší firmě, 
v Lasselsbergeru , v české republice a EU jako celku. Od odběratelů napříč nepřicházejí žádné 
pozitivní zprávy, buď už omezují výroby nyní a nebo se na to chystají v poslední dvou měsících 
tohoto roku. Ve spoustě odvětví je již v dnešní době nutno v nastalé situaci výhledově a pokud se 
zásadně nezmění situace počítat i se snižováním stavů kmenových zaměstnanců. 
 
Jedinou pozitivní zprávou pro zaměstnance je , že by měla být v říjnovém výplatním termínu 2023 
vyplacena plánovaná odměna, vázaná na splnění 80% plánovaného hospodářského výsledku.  
 
Ing, Komiš předložil hospodaření , především v poklesu prodeje, a následně tedy i výroby a těžby. 
V krátkosti byla posouzena i situace u sesterských výrobců obkladů a dlažby a z toho vyplývajících 
důsledků na LB MINERALS,s.r.o. V prvním pololetí se nám ještě dařilo plnit zadané úkoly. Od druhé 
poloviny roku tomu tak již není a je znát k dnešnímu dni velmi znatelný pokles. Jako dramatické by 
se dalo dle předpovědí očekávat období měsíce listopadu a prosince 2023.  
 
- předseda podal dostupné informace k proběhlé akci Rako - Minerals Fest, která se uskutečnila 
v Plzni v prostorech Lochotínského amfiteátru a Plzeňské ZOO  v sobotu 2.září 2023. Dle ohlasů ze 
strany zaměstnanců , kteří se akce účastnili se vše podařilo na jedničku.  

- opětovně byly projednávány výsledky letošních prověrek BOZP. K tomuto tématu opět proběhla 
široká diskuse.  VZO nechápe, jak je možné nechat ze strany majitele jednotlivé závody, zařízení, 
stavby, vozovky v celém závodu, ale i samotné pracoviště a to nejen pohledově, nechat dojít do 
stávajícího stavu. Vše toto hází velmi špatný dojem a to nejen u našich zaměstnanců, ale především 
u zákazníků, kteří nelibě hovoří o stavu v naší firmě.   

- hospodaření VZO od poslední porady, předložení hospodaření pokladny VZO za měsíc červenec, 
srpen a září 2023 .  
Celkem bylo  provedeno 20 pohybů v celkové výši 108.007,-Kč- VZO souhlasí 
 
- od poslední porady bylo ze strany našich členů předloženo 17 nových žádostí o vyplacení 
příspěvku finanční podpory při dlouhodobé pracovní neschopnosti z důvodu nemoci nebo úrazu 
z Podpůrného fondu OS STAVBA ČR,  v celkové výši 19.000,-Kč. Od počátku roku bylo již vyřízeno 38 
žádostí a vyplacen příspěvek v celkové výši 41.500,-Kč.  VZO souhlasí  
    
   Zájemci o využití tohoto příspěvku, předloží předsedovi VZO panu Hniličkovi vypsanou žádost a 
ofocenou neschopenku (nově z důvodu zavedení elektronické neschopenky kartičkou, kterou 
obdržíte u lékaře) .  
 
Tiskopis Vám předá a pomůže vyplnit zástupce Vašeho střediska nebo si ho vypíšete přímo u 
předsedy VZO pana Hniličky.   
 
-na žádost jednotlivých členů, předseda dle našich stanov předložil  žádosti o  vyplacení finančních 
prostředků za členství pro osm našich členů, ve výši 14.000,-Kč ,VZO souhlasí. 
 
-VZO jako každoročně rozhodl o výši příspěvku LDT  pro děti našich členů a to ve výši 1.000,-Kč na 
jedno dítě. Bylo celkem předloženo 10 žádostí. Celkem vyplaceno tedy 10.000,-Kč. VZO souhlasí.  
    
 



- Hracholusky 2023 –   všechna čtyři připravené ubytovací zařízení v daných termínech byla o 
prázdninách  obsazena cca v 90 %. Bylo vydáno 37 poukazů.  Bourání a úklid proběhne dne 
18.9.2023. 
   
 Předseda předložil přítomným členům finanční náklady letošní sezóny  na Hracholuské přehradě , 
tedy výběr poplatku za zapůjčení a nutné finanční náklady na údržbu a opravy. VZO souhlasí. 
 
-pro měsíc srpen, jsme pak pro Vás připravili možnost , a to opět s výraznou slevou, navštívit 
podzemí starých kaolinových dolů v Nevřeni. Všichni kdo tuto srpnovou nabídku využili , uhradili 
plné vstupné, tyto vstupenky předáte předsedovi panu Hniličkovi k proplacení do konce měsíce září 
2023.  (Každý člen má nárok na jednorázový příspěvek, tedy  1 x za akci a to 100 % proplacení dvou 
vstupenek ). 

-momentálně, tedy do konce měsíce září 2023 můžete využít podobnou akci k návštěvě Plaské 
ZOO. 

-předseda předložil 5 žádostí o vyplacení půjčky ve výši 10.000,-Kč s fondu VZO  a to v celkové   výši 
50.000,-Kč.  VZO souhlasí. 
 
-na otázku počtu podpisů pod petici proti odchodu do důchodu v 68 letech, předseda sdělil, že bylo 
ze strany ČMKOS předáno do poslanecké sněmovny celkem 81 801 podpisů. 
 
-návštěvnost našich internetových stránek www.zolbminerals.cz – k dnešnímu datu bylo 
zaznamenáno 76 538 otevření.   
 
-předložena žádost jednoho zaměstnance o vstup do naší odborové organizace. Dále byli 
předloženy dvě žádosti o ukončení členství. VZO souhlasí. 
 
-předložen seznam zájemců o využívání naše výčepního zařízení ze strany našich členů za poslední 
dva měsíce, tedy v době prázdnin . Zájem projevilo  5 členů, 29 dní .  
 
-v rámci zaměstnaneckých benefitů je pro Vás od 1.9. 2023 připravena možnost nákupu 
keramických obkladů RAKO a stavební chemie RAKO SYSTEM s 30% slevou na e-shopu 
www.rako.cz. 
Zboží lze doručit kamkoli v rámci České republiky, a to za cenu 200,- Kč, v případě nákupu nad 
2000,- Kč máte dopravu zdarma. 
 
-předseda dále předložil seznam zaměstnanců, kteří v uplynulém měsíci oslavili životní výročí 50 či 
60 let. Dle Statutu naší  ZO  členové obdrželi malou pozornost.   
 
Zapsáno v Kaznějově  14.9.2023      Za VZO OS STAVBA ČR  LB MINERALS a.s.     
 ověřil:  Zelenka Miroslav              předseda Karel Hnilička 
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